
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 18. september 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 507

Vil ministeren i forlængelse af samarbejdsaftalen af 16. september 2020 mellem regerin-

gen og Aalborg Portland (https://kefm.dk/aktuelt/nyheder/2020/sep/aalborg-portland) op-

lyse følgende:

a) Hvor stor udledning af CO2e havde Aalborg Portland i 1990?

b) Hvor mange gratis-kvoter er Aalborg Portland blevet tildelt, og hvad er status i forhold

til, om virksomheden kan eller har ”sparet op”?

c) Hvordan skal rammevilkår og understøttelse forstås, når der i aftalen står, at regerin-

gen vil ”understøtte indsatsen (...) herunder ved en dialog om rammevilkår og ved at un-

derstøtte udviklingen af nye teknologiske løsninger, bæredygtige brændsler og produk-

ter”? Herunder bedes oplyst, om dette kan medføre, at staten reelt kan få økonomiske

udgifter i forbindelse med aftalen med Aalborg Portland, og i givet fald, hvor store vil dis-

se økonomiske udgifter vil være.

d) Hvad er ministerens konkrete planer for yderligere reduktioner i forhold til at imøde-

komme en drivhusgasneutral produktion senest i 2050?

e) Har Aalborg Portland ret, når virksomheden udtaler, at der er mulighed for at regne

emissions-reduktioner relativt til produktionen; altså at den totale udledning i princippet

godt kan stige?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sikandar Siddique

(UFG).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sikandar.Siddique@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Rasmus Helveg Petersen
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